
Sdělujeme občanům, 
volby do Poslanecké sněmovny ČR se konají ve dnech 28. 5. -29.5.2010. Volební místnost je
v sále KD Vidče. V pátek 28.května můžete volit v době od 14:00 hodin do 22:00 hodin, 
v sobotu 29. května v době od 8:00 hodin do 14:00 hodin. 
Nezapomeňte si prosím vzít platný průkaz totožnosti  .(platný obč. průkaz, platný cest. pas)  
Pokud se někdo nemůže ze zdravotních důvodů do volební místnosti dostavit, je možno 
toto nahlásit na  OÚ (571 655 010, 571 655 011) a hlasování mu bude umožněno 
do přenosné volební urny. Tu vám v sobotu doručí pověření členové volební komise.
 
• kanalizace obce – výběrové řízení na zhotovitele stavby probíhá, uchazeči by měli doručit své cenové nabídky na Dobrovolný  

svazek obcí Vidče a Střítež nad Bečvou, do  16. června. Komise pro otevírání obálek a hodnotící komise bude zasedat ve Stříteži  
nad  Bečvou  ve  stejný  den.   O výsledku  výběrového  řízení  i  o  dalším   postupu,  vás  budeme  stále  průběžně   informovat.  
Do výběrové řízení na pozici  „technický dozor investora“ (TDI)  se přihlásilo celkem  6 uchazečů a není dosud  ukončeno.  
Hodnotící komise bude zasedat opětovně 26. 5. 2010 na OÚ Vidče. ( Ve výběrovém řízení na TDI je stanovené  jediné kritérium,  
a to cena díla).

• oprava  havarijního  stavu  kuchyně  MŠ bude  zahájena  začátkem  července  a  dokončena  v druhé  polovině  srpna.   Ze  tří 
doručených  nabídek  vybrala  hodnotící  komise  nabídku  cenově  nejvýhodnější,  kterou  podala  firma  Jiří  Fabián  a  synové,  
spol. s.r.o. Vidče.  Připomínáme, že na tuto opravu získala obec finanční dotaci od Zlínského kraje z Programu obnovy venkova.

• opravu havarijních částí  cest v majetku obce (seznam byl zveřejněn v minulém čísle) provede SuS Valašska, Valašské Meziříčí. 
Opravy začnou v nejbližší době.

Vážení  spoluobčané,  začátkem tohoto  měsíce  jsme  všichni,  kteří  vlastníme  některou  z nemovitostí,  obdrželi  složenku 
na zaplacení daně za rok 2009. Částka, kterou v tomto roce platíme, nás určitě velmi nepříjemně překvapila a podle zpráv, které 
ke mně dorazily, většinu hodně rozzlobila. To je tak, pokud se stane nějaká nepředvídatelná situace, která nepříjemně zasáhne více  
lidí naráz, hledá se viník. V tomto našem případě padla největší vina na obec a svým způsobem máte pravdu. Také nám hodně lidí 
kvůli výši daně osobně šťavnatě vynadalo, další si určitě na obec mezi sebou ponadávali a někteří možná nadávají a budou nadávat 
stále. Pokusím se vás v krátkosti informovat, jak k této situaci došlo.

V červnu 2009 zastupitelstvo obce schválilo(napříč politickým spektrem - 10 pro, 3 proti, 2 se zdrželi) Obecně závaznou  
vyhláškou  č. 1/2009 navýšení místního koeficientu pro určení daně z nemovitosti  na celém území obce z     původního koeficientu 1   
na     koeficient 2.  

Představa zastupitelů byla taková, že se částka za daň za rok 2009 zvýší oproti předchozímu roku dvakrát. Toto opatření 
bylo přijato z důvodu získání jisté finanční rezervy do rozpočtu obce, tak, aby byly i v případě avizovaného velkého poklesu příjmů 
obcím ze státního rozpočtu, zajištěny a nezměněny stávající služby pro občany. Finance, které se získají z daně z nemovitosti jsou 
totiž jediné, které jdou bez přerozdělení přímo do rozpočtu obcí . Následně se stalo, že zákonem č. 362/2009 Sb., (5. října 2009) 
se  v souvislosti  s návrhem  zákona  o  státním  rozpočtu  ČR na  rok  2010,  jednorázově  zvýšily  s platností  od  1.  1.  2010  sazby 
nemovitostí,  a  to  rovněž  dvakrát. Je  pravdou,  že  okolní  obce,  které  v červnu,  stejně  jako  my,  zvýšily  místní  koeficient,  někde 
i vícekrát, na konci října minulého roku navýšení místního koeficientu zase zrušily (dost možná s ohledem na letošní volební rok), 
takže jsme v této totálně nepopulární záležitosti zůstali v rámci okolních obcí, široko daleko, zcela osamoceni. To jsme zjistili až 
letos. Horší zjištění bylo, že se částka za daň nezvýšila dvakrát, jak jsme původně předpokládali, ale u většiny z  nás je více než 
trojnásobná.

Stalo se.  Stejné zastupitelstvo,  které  sazbu místního  koeficientu  zvýšilo,  bude na jednání v červnu tohoto roku  jednat 
o možnosti vrácení sazby místního koeficientu zpět na koeficient  1.  S výší daní určenou FÚ za rok 2009 už letos nic nesvedeme, 
v příštím roce,  pokud zastupitelstvo  změnu vyhláškou schválí,  by měla  být  částka nižší.  Jestli  se  nějak změní  také  sazby daně  
z nemovitosti dané zákonem č. 362/2009 Sb., nedokážeme předvídat.

Chci jenom závěrem dodat,  že souhlasíme s tím, že navýšení  je vysoké.  Nejvíce se zvýšila  daň za obytný  dům, jeho 
příslušenství,  garáž, rekreační zařízení - u těchto nemovitostí  to byl  velký skok.  A také je mně jasné, že vás toto mé vyjádření  
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neuklidní. Je to najednou nečekaně moc peněz, které pro obec vydáváte, ale získané peníze zůstanou účelově v  rozpočtu pro služby vám, 
občanům, a zároveň i jako rezerva do budoucna. Daň se u nás naposled měnila vyhláškou v prosinci 1999. Od té doby ne, až v loňském 
roce. Výše částky za vybranou daň z nemovitosti se po celou dobu pohybovala okolo 300 tis. Kč, což v rozpočtu obce tvořilo asi 2% 
celkových příjmů. Podle informací z FÚ Rožnov, v letošním roce bychom měli získat z daně z nemovitosti cca 900 tis. Kč (t.j. asi 6,7% 
všech příjmů obce). Pokud volné finance obec má, je potřeba je šetřit do budoucna. Už brzy je bude potřebovat. 

S přáním pěkných dnů 
Štěpánka Mikulenková, starostka

A závěrem-naši významní spoluobčané (pokračování) tentokrát připomenu naše dva významné rodáky  .  

Jako prvního, Vám připomínáme našeho významného rodáka PhDr.Hynka Kašlíka.
(Z kronik  obce  je  pro  nás  asi  více  známý  jeho  otec,  nadučitel  Hynek  Kašlík,  který  se  spoluzasadil  
o výstavbu našeho kostela).
Od  úmrtí  jeho  syna,  PhDr.  Hynka  Kašlíka,  který  se  stal  významným  českým  flétnistou,  uplynulo  
v letošním roce 30 let.

Narodil se 24. října 1904 v     obci Vidče     a zemřel 1. května 1980 v Brně.
Po  studiích  na  gymnáziu  ve  Valašském  Meziříčí  byl  přijat  na  brněnskou  konzervatoř  do  třídy  
Prof.  J.  Boka  a  později  i  na  studium hudebních  věd.  Dlouhá  léta  byl  členem Orchestru  brněnského 
rozhlasu a od roku 1956 působil ve Státní filharmonii Brno. Vedle toho se intenzivně věnoval i komorní 
hře. Patřil k zakladatelům Moravského dechového kvinteta a přechodně byl členem i slavného Českého  
noneta.  Natočil  celou  řadu  gramofonových  desek  a  rozhlasových  nahrávek.  V osobnosti  Hynka  Kašlíka  můžeme  spatřit  jednoho 
z nejvýznamnějších českých flétnistů 20. století.

(zdroj:Domovem české hudby)
U příležitosti tohoto výročí bychom rádi uspořádali spolu se společností „Domovem české hudby“ v druhé polovině roku koncert na jeho 
počest, i s uvedením dalších podrobností o životě a díle tohoto mnohdy neprávem opomíjeného umělce. 

Jako druhého, rovněž našeho rodáka, vám připomeneme folkloristu, sběratele lidových písní, pedagoga,  
zakladatele  folklorních  kroužků,  muzejního  pracovníka,  a  také  ředitele  Valašského  muzea  v  přírodě 
v Rožnově  pod  Radhoštěm,  PhDr  .    Arnošta  Kubešu  ,  od  jehož  narození  uplynulo  letos  105     let.   
(*26. 1. 1905 Vidče).

U řídícího učitele Kubeši ve Vidči u Rožnova se ozval 26. ledna 1905 pláč narozeného chlapce, kterému 
rodiče při  křtu  dali  jméno Arnošt.  Když  dospěl,  šel  studovat  gymnázium ve Valašském Meziříčí,  kde  
r. 1923 maturoval. Poté studoval na Masarykově univerzitě v Brně zeměpis a dějepis. Po studiu působil  
na mnoha středních školách: v Praze, Hranicích, Košicích, Vsetíně a od roku 1934 na gymnáziu ve Val.  
Meziříčí. V té době 1935 - 37 dělal majálesy v zámeckém parku, kde se tancovalo, hrály a zpívaly staré  
pěsničky a předváděla  se valašská svatba a valašské  zvyky.  S Hynkem Kašlíkem zakládali  valašské 
krůžky. V roce 1938 byl  na zájezdech se  studenty v Jugoslávii  a  v  Rumunsku.  Valašský  folklór  prezentoval  v  řadě evropských, 
asijských i afrických zemích.

(zdroj: Obelisk)
PhDr. Arnošt  Kubeša byl  známý valašský  národopisec a  sběratel  lidových  písní.  K zájmu o lidové  písně jej  přivedl  jeho učitel 
a pozdější kolega  Jan Nepomuk Polášek. Byl  činný literárně, působil v redakci sborníku Naše Valašsko, přispíval do řady časopisů 
a odborných publikací.
Svou  disertační  práci:  Kunovice  -  národopisný  obraz  valašské  dědiny  v  roce  1953  rozšířil  a  dosáhl  doktorátu.  Pracoval  pak  
v gottwaldovském (zlínském) muzeu a od roku 1960- 1964 byl ředitelem Valašského muzea v přírodě v Rožnově pod Radhoštěm. Řadu 
let  sbíral  s  J.  N.  Poláškem na Valašsku lidové písně,  které  pak vydali  pod názvem Valaské  pěsničky.  V roce 1958 k nim přidal  
ze společného sběru jako  šestý svazek Valaských  pěsniček Tance,  povědačky,  přísloví,  dětské  hry.  Na ně navazují  další  zpěvníky  
Za lidovou písní Valašskokloboucka (1988), Písně z doby roboty, zbojnické a vojenské (1989 s Kubešovou statí Poddanské poměry 
na Valašsku) a Písně zbojnické (1994). Napsal mnoho národopisných článků, sestavoval pásma (Vánoce, vánoce, skoro-i budete, Jak se  
na Valašsku strašívalo), v rukopisu zůstala Valaská svaďba od Mezříče.

(zdroj: internet)
Zemřel  15.  prosince 1993 ve Valašském Meziříčí.  Jako     významná regionální osobnost je pohřben na rožnovském Valašském   
Slavíně  .  
Mnohé z jeho vydaných písniček i  lidových pásem určitě známe, jejich uchovávání  a předávání dalším generacím zajišťuje, mimo  
jiných, dlouhodobě i „naše“ Valašenka, za což jí patří uznání i velký dík. 

Štěpánka Mikulenková, starostka

Usnesení č. 67/2010 ze schůze Rady obce Vidče konané dne 6. 5. 2010
672/10 Rada obce Vidče schvaluje navržený program schůze bez 
doplnění.
673/10  Rada  obce  Vidče  bere  na  vědomí plnění  usnesení 
č. 66/2010 ze schůze rady obce   konané dne 8. 4. 2010. Úkoly jsou 
splněny. 
674/10 Rada obce Vidče bere na vědomí informace  o průběhu 
veřejné zakázky na pozici „technický dozor investora“ při stavbě 
„Odkanalizování obcí Vidče a Střítež nad Bečvou.
675/10  Rada  obce  Vidče  projednala  cenovou  nabídku 
na schválené  opravy  havarijních  částí  cest  v majetku  obce 

a rozhodla zadat opravy SuS Valašska, s. r. o. Valašské Meziříčí. 
Současně rada obce pověřuje starostku obce podepsat s vybraným 
zhotovitelem smlouvu o  dílo.
676/10  Rada  obce  Vidče  bere  na  vědomí  informace 
o prováděných  stavebních  pracích  na  opravě  havarijního  stavu 
sprch v tělocvičně ZŠ. Práce pokračují podle harmonogramu.
677/10  Rada  obce  Vidče  projednala v souladu  se  zákonem 
č. 137/2006  Sb.,  doručené  cenové  nabídky  na  realizaci  projektu 
„Oprava  havarijního  stavu  kuchyně  MŠ Vidče“  a  po  posouzení 
nabídek tří  uchazečů vybrala jako cenově nejvýhodnější nabídku, 
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kterou padala spol. Jiří Fabián a synové, s. r. o. Vidče. Rada obce 
pověřuje starostku obce s vítězným uchazečem podepsat smlouvu 
o dílo. Oprava bude provedena v průběhu letních prázdnin.
678/10  Rada  obce  Vidče po  posouzení  tří  cenových  nabídek 
rozhodla zadat opravu topení v budově kina (nákup kotle na pevné 
palivo,  výměna  3  radiátorů)  Josefu  Volkovi,  Vodo-Topo-  Plyn, 
Rožnov, jehož cenová nabídka byla nejnižší.  Rada obce pověřuje 
starostku obce s vybraným zhotovitelem smlouvu o dílo podepsat.
679/10  Rada obce Vidče v souladu  s ust.  §  102 odst.  3  zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších předpisů,  schvaluje 
„Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene 
a  právo  provést  stavbu“  číslo  IV- 12 - 8004819/003,  uzavřenou 
mezi Obcí Vidče a spol. ČEZ Distribuce, a. s. se sídlem Děčín, pro 
uložení  zařízení  distribuční  soustavy  (kabely NN) pro 3  rodinné 
domky na pozemku p.č. KN 2790/1, 992/9 v majetku obce. Rada 
obce pověřuje starostku obce smlouvu podepsat.
680/10 Rada obce Vidče v souladu s § 102 odst. 2 písm.b) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích v platném znění a dle § 23 odst. 3 zákona 
č.  561/2004  sb.,  o  předškolním,  základním,  středním,  vyšším 

odborném a  jiném vzdělávání,  povoluje na žádost  ředitelky  MŠ 
Vidče výjimku z počtu dětí (navýšení) o 4 děti, a to na počet 28 dětí 
v každé třídě.
681/10 Rada obce Vidče v souladu s § 102 odst. 2 písm.b) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích v platném znění, schvaluje mimořádnou 
odměnu řediteli ZŠ Vidče dle důvodové zprávy.
682/10  Rada  obce  Vidče  projednala  a  schválila žádost 
o pronájem části budovy pošty  (sklepní místnosti  pro skladovací 
prostor) a pověřuje starostku záměr pronájmu zveřejnit  na úřední 
desce.
683/10 Rada obce Vidče rozhodla o výši  hodinového  poplatku 
na tenisových kurtech pro „výuku základů tenisu“ dětí MŠ. 
684/10  Rada  obce  Vidče  projednala  návrh  na  spolufinancování 
projektové  dokumentace  a  podkladů  pro  žádost  do  MAS 
Rožnovsko na projekt dokončení (3. etapa) opravy budovy Sahara. 
Návrh doporučí ke schválení ZO na jeho nejbližším zasedání.

Mgr. Štěpánka Mikulenková Ing. Dalibor Kubiš
starostka  místostarosta

   Duben na videčské škole
Ve  své  shrnující  zprávě  vám 

představím  školní  akce,  o kterých  se  více 
můžete  dočíst  na webových  stránkách  obce 

v rubrice Aktuálně ze školy.
Zcela novou akcí se stala Zabíjačka podle Josefa Lady, 

kterou  připravil  pan  ředitel  Chrástecký,  a  tak  mnoho  dětí 
i dospělých vidělo a ochutnalo zabíjačkové dobroty.

Velmi  často  jsme  sportovali  a  naši  žáci  se  zúčastnili 
turnajů  ve  Street  hockey,  Nestlé  basket  cupu,  malé  kopané, 
volejbale  smíšených  družstev 6.  a  7.  tříd  (1.  místo  v okresním 
kole),  McDonald´s Cupu 4. a 5. tříd (3. místo v Rožnově p. R. 
z 11 zúčastněných týmů).

Úspěšné  bylo  i  družstvo  1.  stupně  (D.  Mazan, 
R. Jaskulová, L. Petružela, E. Večerková), které se ve vědomostní 
soutěži  Moudrá  sovička  v Rožnově  umístilo  na  6.  místě  z 11 
soutěžících družstev.
Všechny  třídy  1.  stupně  a  šesťáci  byli  15.  dubna  v zámku 
Kinských  ve  Valašském  Meziříčí  na  výstavě  Dravé  šelmy, 
připravenou  CHKO Beskydy.  Člen  CHKO pan  Šilhan  podnikl 
30.4.  s našimi  třeťáky  přírodovědnou  vycházku  k tůňce  pod 
bývalým  areálem  JZD  a  přiblížil  jim  zdejší  přírodu  a  její 

živočichy.
27. dubna  byli  ve  škole  přivítáni  rodiče. 

Na konzultacích se od učitelů dozvěděli  o prospěchu a chování 
svých dětí, žáci 1. a 2. třídy rodičům předvedli,  co už dokážou. 
Rodiče  osmáků  od  pana  V.  Adámka  z ÚP  ve  Vsetíně  získali 
informace o volbě povolání a střední školy. A deváťáci, ti už měli  
přijímací  zkoušky  za  sebou.  Vzhledem  k nepřehlednostem 
souvisejícím se 3 přihláškami,  však 95% z nich vědělo,  že byli 
na nějakou ze škol (někteří i na všechny vybrané) přijato.

Nové  poznatky  získávali  žáci  i  na  přednáškách: 
O drogách  (8.  třída  v rámci  Peer  programu),  Jak  se  žije 
na Ukrajině  (9.  třída  v rámci  programu  prevence),  Sluneční 
soustava (9. třída ve spolupráci s Hvězdárnou ve Val. Meziříčí), 
o Indonésii  (2.  stupeň  v Rožnově  vyslechl  členy  pelhřimovské 
agentury  Pohoda),  o  Africe  (pro  zájemce  přednášel  pan 
Petružela).

Skupinka  dětí  s p.  uč.  Vojkůvkovou  pak  cizí  země 
(Anglie – Londýn, Canterbury,  Dover, Francie – Paříž) poznala 
na svém zájezdu ve dnech 6. – 11. dubna. Děti také poznaly, jak 
důležité je něco vědět a ovládat cizí jazyk.

Jaromíra Pečálková

Připravuji jednu z nejvýznamnějších 
akcí v tomto roce, a to je pasování prvňáčků 
na čtenáře. Zvládli úskalí abecedy a otevírá 

se  jim brána  k  pokladům pohádek,  příběhů,  komiksů,  ale  také 
k poznávání  světa  prostřednictvím  četby.  Je  pravý  čas,  aby  se 
prvňáčci stali čtenáři naší knihovny.

Jako  v  minulém  roce  se  knihovna  přihlásila  do  akce 
Národní  pedagogické  knihovny  podporované  Ministerstvem 
školství,  mládeže a  tělovýchovy „Už jsem čtenář  –  knížka  pro 
prvňáčka“.  Po  vyplnění  formulářů  jsme  byli  zveřejněni 
na seznamu přihlášených knihoven. Splnili jsme podmínky, takže 
také letos při pasování na čtenáře dostanou děti krásnou knížku, 
která byla napsána jen pro ně a nikde jinde se nedá koupit.  Už 
dorazily z Prahy na obec, takže pasování prvňáčků už nestojí nic 
v cestě. Příště Vám napíši o jeho průběhu.

Knihovna zkrásněla novou výstavkou výtvarných prací 
dětí z mateřské školky, která zpříjemní vstup do knihovny i pobyt. 
Děkuji  učitelce  J.  Martínkové  a  paní  ředitelce  H.  Crhové 
za ochotu a spolupráci. Největším poděkováním ale bude, když si 
všichni přijdete výstavku prohlédnout.

V  knihovně  je  také  „zimní  zahrada“,  kde  se  snažím 
vyplnit prázdné prostory před čítárnou a půjčovnou knih.

Jako každý rok jsem předprodávala  v knihovně  lístky 

na divadelní  hru  souboru  Chaos.  Překvapilo  mě,  že  hodně  lidí 
bylo v knihovně poprvé a moc se jim líbila. Takže vás všechny 
zvu  k její  návštěvě.  Otevřeno  je  ve  středu  13:00 –  18:00 hodin 
a v pátek 12:00 – 17:00 hodin.

Knihovnice D. Karasová
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„DĚTSKÝ  DEN“
4.června od 16 hodin na dětském hřišti a na Sahaře 

Přijďte se pobavit a zasoutěžit si o zajímavé ceny, vyhrát z množství losů v tombole. 
Program začne na dětském hřišti v     16 hod.   Pokračovat bude na Sahaře, kde předvedou 
své umění místní hasiči a letečtí modeláři ze Zubří. Na Sahaře bude také občerstvení 

a slíbená tombola. Zve odbor SPV a komise pro volný čas.

INFORMACE KOMISE PRO ŠKOLSTVÍ, MLÁDEŽ, VOLNÝ ČAS A SPORT A SPV
I letos pořádala komise pro školství, mládež, volný čas 

a sport,  odbor  TJ  Vidče  Sport  pro  všechny  a  místní  sbor 
dobrovolných hasičů „Rej čarodějnic“ na Sahaře. Rozhodli jsme 
se tuto akci trochu inovovat a využít dětského hřiště za hasičskou 
zbrojnicí.  Proto  se  už  od  půl  šesté  rojily  za  zbrojnicí  malé 
čarodějnice,  které  byly označeny pavouky a pavoučky a čekaly 
na pokyny.  Ty  vydala  vrchní  čarodějnice  a  zároveň  jim 
připomněla, co se za uplynulé roky mohly naučit.

Za správný let na koštěti dostaly kdysi řidičské průkazy, 
za odvahu  se  naučily  čarovat,  pro  radost  z dobrého  počasí  se 
naučily zpívat a letos by mohly zkusit říkanku. No a to také hned 
všechny přítomné čarodějnice provedly, za což byly pochváleny. 

Čarodějnická říkanka:
Cha, cha, cha, che, che, che,
Budeme mít mecheche.
Cha, cha, cha, che, che, che,
Budeme se bát!

Čáry, máry, chu, chu, chu,
Budem dělat neplechu.
Cha, cha, cha, che, che, che,
Budeme se smát!

Za  svou  učenlivost  byly  čarodějnice  odměněny 
„hudebním nástrojem“, neboť se chystal průvod až na Saharu, a to 
bylo  třeba  dělat  pořádný  randál.  Čarodějnice  si  to  užily 
a především  u  školky  předvedly,  co  umějí.  Průvod  dorazil 
na Saharu,  kde  už  stála  připravená  vatra  s čarodějnicí  a  vrchní 
čarodějnice navigovala.

Pro  všechny  byla  připravena  řada  úkolů,  které 
čarodějnice  postupně  plnily,  aby  získaly  sladkou  odměnu. 
Vyzkoušely si třeba chytání pavouků, hod koštětem na cíl nebo 
nápoj síly, po kterém i 100 kg činka byla jako pírko. Po splnění 
všech  úkolů vytvořily  ještě  malé  čarodějnice orchestr  a pak už 
na ně  čekala  sladká  odměna.  Pro  odvážné  diváky  připravily 
čarodějnice pořadatelky speciální lektvary s ještě speciálnějšími 
názvy. Zpočátku se zdálo, že se každý bojí ochutnat, ale nakonec 
prohlásili ochutnavači z řad diváctva, že je to opravdu výborné.

Poté,  co  cimbálová  muzika  ukončila  svou  první  sérii 
skladeb,  byla  slavnostně  zapálena  vatra,  čarodějnice  se  skácela 
do plamenů a diváci pozorovali kouzla hasičů. No a pak už se jen 
hrálo a zpíval a bavilo... prostě každý podle svého gusta.

Program  však  ještě  nekončil,  protože  po  setmění  se 
dostavily  „krásné  hurisky“,  které  předvedly,  kterak  že  se  mají 
dámy  správně  hýbat,  kroutit  a  prohýbat  a  culit  v divokém 
a tajemném rytmu orientální hudby, aby upoutaly muže. A že je ty 
naše  upoutaly,  o  tom  žádná!  Rachot,  který  panoval  pod 
přístřeškem u bufetu ztichl, jakoby švihnul kouzelným proutkem. 
Tanečnice  měly  prostě  fatální  úspěch.  To  nemohly  vydýchat 
některé staré čarodějnice, takže se jim rozhodly sekundovat, aby 
aspoň někdy užily potlesku davu. Čarodějnice se převelice snažily 
a diváci byli štědří a nadšení, takže vládla všeobecná spokojenost 
a výborná nálada.

Ta vládla ostatně celý večer, protože bylo krásné počasí 
a hlavně teplo, hasiči se vzorně starali o občerstvení více než tří 
set přítomných, cimbálovka hrála ze všech sil a mnozí diváci jí 
pomáhali  svým  zpěvem.  Filipojakubská  noc  byla  ve  Vidči 
na Sahaře prostě super! 

Na sobotu 15. května je připraven Výšlap okolo Vidče. 
Předpokládám,  že  počasí  bude  shovívavé.  Na  další  sobotu 
22. května je plánován jednodenní poznávací zájezd do Znojma 
a nejbližšího okolí. Všichni účastníci obdrželi podrobný program.

Dětský den je plánován na 4.června. Původně jsme 
plánovali  Dětský  den  společně  se  základní  školou  jako  letní 
olympiádu.  Po  zvážení  všech  okolností  jsme  však  usoudili,  že 
bude lepší pořádat každou akci zvlášť, a tak se Den dětí uskuteční 
v původním plánovaném termínu 4. června a Olympijské hry až 
ke  konci  června.  V tomto  čísle  Zpravodaje  najdete  také  plakát 
s prvními informacemi.  Ostatní podrobnosti se dozvíte postupně 
z hlášení místního rozhlasu a ve školách.

Odbor SPV dokončuje cvičební rok postupně ve všech 
oddílech. V červnu se bude sestavovat také nový rozvrh hodin pro 
cvičební rok 2010 až 2011. Při jeho sestavování se bude přihlížet 
k návštěvnosti  cvičení,  ale  byla-li  by  účast  v jednotlivých 
cvičebních hodinách slabá, musely by se nabídnout tyto hodiny 
v tělocvičně ke komerčním účelům, čili pronajmout cizím. Záleží 
tedy  na  zájmu  místních  dětí  i  dospělých,  jak  se  rozhodnou 
a využijí levných možností k utužení svého zdraví.

Marcela Švajdová
- 4 -



Oznámení Farního úřadu ve Vidči:                 

Oznamujeme, že ve čtvrtek                
17. června 2010 v době                
od 14,30 do 16,00 hodin                
na Farním úřadě ve Vidči                

se budou zapisovat mše svaté                
na další čtvrtletí tohoto roku.              

Oprava varhan v     kostele  
Milí  farníci  a  ostatní  přátelé,  jak už bylo  před časem 

napsáno, pustili jsme se do opravy varhan v kostele. Už to moc 
potřebovaly a díky Vaší štědrosti nám jakési peníze ještě zůstaly.  
Chtěli  jsme udělat  opravu kompletní.  Tedy opravit  nástroj,  aby 
dobře  hrál,  a  také  natřít  varhaní  skříň,  aby  dobře  vypadala. 
Bohužel jsme se opět pokusili požádat krajský úřad o dotace. To 
nelze  bez  rozhodnutí  od  památkářů.  Po  prvním  jednání  se 
ukázalo, že se schválením nátěru může být problém a také hrozilo, 
že se citelně navýší cena. Proto jsme od nátěru upustili.  Téměř 
těsně  před  opětným  skládáním  varhan  však  vyšlo  najevo,  že 
nárůst  ceny  by  nemusel  být  vysoký,  protože  to  nemusí  dělat 
odborní restaurátoři. Rychle jsme změnili plán a domluvili nátěry. 
Ovšem  přece  jen  to  musí  projít  schvalovacím  řízením 
od památkářů. Nyní tedy musíme čekat, až se na to znovu někdo 
přijde  podívat  a  vydá  rozhodnutí,  abychom  mohli  opravu 
dokončit.  Výsledek  je  ten,  že  varhany  nemohou  být  opraveny 
za dva  měsíce,  ale  nejméně  za  čtyři.  Toto  zdržení  ovšem 
nezpůsobují  řemeslníci,  kteří  nám  velmi  vycházejí  vstříc.  Je 
způsobeno památkáři a jejich rozdílným výkladem zákonů. A to 
zatím netušíme, jestli se vůbec nějaké dotace podaří získat. Proto 
prosím o trpělivost. I já se těším, až se opět varhany rozeznějí. 

P. Karel Janečka

V květnu slaví svá životní jubilea           
tito naši spoluobčané:       

Kristková Libuše 60 let
Mazáčová Ludmila 60 let
Pečivová Františka 65 let
Koleček Miloslav 70 let
Jurčová Žofie 80 let
Mičkalová Anna 80 let

Všem jubilantům do dalších let ze srdce 
přejeme pevné zdraví, mnoho lásky 

a životní pohody. 
OÚ Vidče

Studijní pobyt Londýn - Paříž
V úterý 6.  4.  2010 se žáci 6.  třídy 

(Holiš Martin,  Jurčová  Iva,  Petruželová  Eva, 
Smutková  Karolina,  Vojkůvka  Ondřej), 
7. třídy  (Škařupová  Barbora)  a 8. třídy 
(Solgovič  Patrik)  s paní  učitelkou 
H. Vojkůvkovou  vydali  na  šestidenní 
jazykový pobyt do Anglie a Francie.

Všichni jsme se moc těšili,  a když 
jsme dorazili k anglickým břehům, byli jsme nadšení. Hned první 
den jsme navštívili Jame’s park, Piccadilly, Trafalgarské náměstí 
s prohlídkou  Národní  galerie,  Big  Ben,  jehož  ciferníkem  by 
projely  dva  autobusy,  London  Eye,  Buckinghamský  palác  či 
Covent  Garden,  kde  někteří  z nás  ochutnali  tradiční  jacket 
potatoes (brambory ve slupce plněné sýrem či fazolemi). Byly to 
moc krásné zážitky. Večer téhož dne jsme byli rozděleni do rodin, 
kde jsme společně povečeřeli.

Druhý  den  jsme  se  projeli  londýnským  metrem, 
navštívili katedrálu sv. Pavla, muzeum Madame Tussaud´s. Tam 
se  nám  nejvíc  líbila  Komnata  hrůzy.  Dále  pak  Tower  Bridge 
a Greenwich. Tento den byl posledním v Londýně.

Večer nás opět vrátili rodinám. V rodinách jsme ocenili, 
že se s námi všichni snažili mluvit angličtinou, které jsme dobře 
rozuměli.

Další den ráno jsme už i s kufry nastoupili do autobusu 
a  jeli  se  podívat  do  středověkého  městečka  Canterbury,  sídla 
anglikánské  církve.  Tam  jsme  dostali  dvouhodinový  rozchod, 
takže bylo spousta času na zakoupení suvenýrů. Pozdě odpoledne 
jsme  z Canterbury  jeli  do  Doveru.  Tam  jsme  si  prohlédli 
Doverský  hrad  a  jeli  jsme  trajektem  přes  kanál  La  Mance 
do Francie.  Křídové  útesy nám jistě  zůstanou dlouho v paměti. 
Ve Francii  jsme  se  ubytovali  v hotelu  F  1.  Další  den  jsme  se 
přesunuli  do  krásné  Paříže.  A  následovala  celodenní  sluncem 
prozářená  pochůzka  po  této  evropské  metropoli.  Ti  odvážní 
vystoupili  na  Eiffelovku  až  do  třetího  patra.  Poté  jsme  se  šli  
podívat  na  Invalidovnu,  kde  má  hrobku  Napoleon  Bonaparte. 
V Paříži  to  bylo  vše  velmi  zajímavé.  Louvre,  katedrála  Notre 
Dame,  projížďka po Seině.  O půl  desáté v noci  jsme navštívili 
poslední  památku  Paříže  a  to  bylo  Sacré  Coeur.  Když  zvony 
odbíjely půlnoc, vydali  jsme se na cestu domů a v neděli 11. 4. 
jsme odpoledne dorazili zpět do Vidče.

Zájezd do Anglie a Francie byl natolik krásný, že mnozí 
z nás by jeli ještě jednou. Děkujeme p. uč. Vojkůvková za to, že 
s námi  byla  nejen  jako  učitelka,  ale  i  jako  česká  kamarádka. 
A přestože jsme občas i brblali nad řešením jejich kvízů, tak se 
nám  tato  důkladná  příprava  na  anglické  reálie  i  konverzace 
vyplatila.  

Eva Petruželová, 6. tř.
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Kamenictví
Burda Martin

Vám nabízí tyto služby:
  Kompletní výroba žulových pomníků
  Rekonstrukce stávajících pomníků
  Broušení terasových pomníků, impregnační nátěry
  Pomníkové doplňky (lampy, vázy, vitríny)
  Povrchové úpravy písma (zlacení, stříbření)
  Čištění pískovcových a kamenných památek, plotů, zídek, 
  soch a mramoru

  Po telefonické domluvě přijedeme sjednat zakázku na Vámi 
  určené místo. 
  Poradenství, zaměření a doprava zdarma.

  Příjem zakázek na rok 2010 se slevou 15% a na komletní 
  realizaci pomníků sleva 20%.

Kamenictví Burda tel: 774 889 261
Havlíčková 1177 Valašské Meziříčí
www.kamenictviburda.cz

Přehled dění ve videčském fotbalu od začátku jarní sezony do 10.května 2010

1.MUŽI: Val.  Klobouky  –  Vidče  2:1,  Vidče  –  Zubří  3:1,  
  Lidečko – Vidče 1:0, Hrachovec – Vidče 1:0, Vidče 
  – Dol. Bečva 1:0,  Příluky – Vidče 3:1.

Rk. Tým Záp + 0 - Skóre Body
1. Val. Klobouky 20 13 1 6 38 : 24 40 
2. Hutisko  20 10 5 5 44 : 28 35 
3. Juřinka  20 10 3 7 41 : 33 33 
4. Podkop. Lhota 20 10 3 7 27 : 19 33 
5. Dol. Bečva  20 9 4 7 45 : 38 31 
6. Lůžkovice  20 8 6 6 41 : 35 30 
7. Brumov B  20 8 6 6 36 : 30 30 
8. Hrachovec  20 9 3 8 35 : 31 30 
9. Lukov  20 6 8 6 20 : 24 26 

10. Vlachovice  20 7 4 9 26 : 33 25 
11. Zubří  20 7 3 10 32 : 41 24 
12.     Vidče      20     7     2     11     31     :     39     23     
13. Příluky  20 6 1 13 30 : 43 19 
14. Lidečko  20 5 1 14 30 : 58 16 

2.DOROST: Vidče - Horní Bečva 1:3, Krhová – Vidče 3:5,  
Vidče – FC Zubří  2:7,  Jablůnka – Vidče 1:0,  
Hrachovec –Vidče 1:2, Branky – Vidče 1:1.

Rk. Tým Záp + 0 - Skóre Body
1. FC Zubří 16 13 0 3 81: 24 39
2. Hutisko-Sol. 15 11 3 1 46: 10 36
3. Poličná 17 11 1 5 59: 25 34
4. Horní Bečva 15 9 3 3 42: 21 30
5. Vidče 16 8 2 6 40: 32 26
6. Choryně 16 8 2 6 40: 32 26
7. Val.Bystřice 17 7 2 8 42: 31 23
8. Jablůnka 17 6 1 10 35: 58 19

9. Branky 17 5 1 11 17: 59 16
10. Hrachovec 15 1 1 13 16: 75 4
11. Krhová 15 1 0 14 24: 75 3

3.ŽÁCI: Loučka – Vidče 3:1 , Choryně – Vidče 2:2, Vidče – 
 FC Zubří  2:8,  Podlesí  – Vidče 18:1,  Střítež n.B -  
Vidče 6:0, Vidče – Vigantice 0:15, Zašová – Vidče 3:2.

Rk. Tým Záp + 0 - Skóre Body
1. Choryně 17 13 2 2 59: 22 41
2. Dolní Bečva 17 13 1 3 73: 24 40
3. Kelč 17 13 0 4 79: 45 39
4. Vigantice 16 11 1 4 98: 35 34
5. Podlesí 17 11 0 6 79: 41 33
6. Prostř. Bečva 17 8 0 9 60: 50 24
7. Loučka 17 8 0 9 41: 56 24
8. Zašová 16 7 0 9 59: 67 21
9. FC Zubří 17 7 0 10 36: 61 21

10. Střítež n.B 17 4 1 12 31: 50 13
11. Val.Meziříčí C 17 3 0 14 36: 91 9
12. Vidče 17 0 1 16 19:128 1

UPOZORNĚNÍ PRO HRÁČE I DIVÁKY: 
Termíny  utkání  se  mohou  po  dohodě  oddílů  průběžně 

měnit,  proto  je  třeba sledovat  regionální  noviny  a  vše  důležité 
a podstatné najdete na webu Obce Vidče www.vidce.cz – vlevo 
položka „sport“ a odkaz „fotbal“. 

Fotbalový  oddíl  TJ  Vidče  je  díky  dobrému  nápadu 
M. Pernické  a  díky  dobré  vůli  a  ochotě  dalších  fandů  také 
na Facebooku! Do vyhledávače  stačí  zadat  „TJ  Vidče“.  Tímto 
také  děkuji  Vladimíru  Štěpánovi  ze  Zašové  (sportovní  reportér 
Valašského  deníku)  za  dlouhodobý  náklon  videčskému  fotbalu 
a za poskytnutí fotografií, které naleznete zejména na Facebooku.

Mgr. Petr Liška
VIDEČSKÝ ZPRAVODAJ  vydává  Obecní  úřad  a zastupitelstvo obce  Vidče.  Řídí  redakční  rada  pod vedením Dagmar  Karasové.  Vychází  1x  měsíčně.  Uzávěrka 10.  každého měsíce.  Písemné  příspěvky  
odevzdávejte do schránky na Obecním úřadu Vidče nebo je zasílejte na adresu Obecního úřadu či na e-mail zpravodaj@vidce.cz. Názory redakční rady nemusí být totožné s názory autorů jednotlivých příspěvků.
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